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l Ilavská samospráva získala v oblasti verejného obstarávania nadpriemerné hodnotenie  
l O koľko sa zmení výška poplatku za komunálny odpad a sadzby dane 

z nehnuteľností? Schvália poslanci navrhované zmeny? l V novembri sme 
do života privítali nových občanov a so staršou generáciou oslávili ich jubileá l

V aktuálnom vydaní si prečítate:

So strihaním pásky vedeniu mesta a poslancom pomohli aj primátor a starosta zo susedstva

SLÁVNOSTNE OTVORILI
ZMODERNIZOVANÝ ZBERNÝ DVOR
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Portál TRANSPAREX udelil Mestu Ilava 
ocenenie Zodpovedný obstarávateľ 2022 za 
výsledky v oblasti verejného obstarávania v 
uplynulom roku. V rebríčku hodnotenia sme 
sa ocitli na 37. mieste spomedzi 4400 verej-
ných obstarávateľov a získali nadpriemerné 
hodnotenie A+. Ocitli ste sa tak medzi 236 
verejnými obstarávateľmi, ktorí získali nad-
priemerné hodnotenie A+.

Vážení spoluobčania,
koniec roka je už tradične 

spojený s prípravou a tvorbou 
rozpočtu na budúci rok. Táto 
„domáca úloha“ všetkých 
miest a obcí na Slovensku 
sa zdá byť každým rokom 
náročnejšia, pretože samo-
správy sa už dlhodobo boria 
s problémom nedostatočného 
financovania najmä zo strany 
štátu. Ešte predchádzajúca 
vláda prijala sériu opatrení, 
ktorými extrémne znížila naj-
väčší zdroj príjmu zo štátneho 
rozpočtu a to dane z príjmu 
fyzických osôb. Proti týmto pri-
jímaným balíčkom sme márne 
protestovali aj pred Národnou 
radou SR a upozorňovali 
na to, že nedofinancovanie 
samospráv bude na konci 
dňa viesť k poklesu životnej 
úrovne našich obyvateľov. Aby 
sme boli schopní zabezpečiť 
a zachovať súčasnú úroveň 
služieb, preto musíme pristúpiť 
k nepopulárnym opatreniam a 
to k zvyšovaniu miestnych daní 
a poplatkov. Je to nevyhnutný 
krok k tomu, aby sme naplnili 
príjmovú stranu a mohli tak vy-
tvoriť vyrovnaný rozpočet. Na 
najbližšom zasadnutí mestské-
ho zastupiteľstva budú poslan-
ci rokovať o predloženom ná-
vrhu, ktorý upravuje súčasnú 
výšku dane z nehnuteľností 
pre fyzické osoby o 19% a 
pre podnikateľov o 17%. V 
porovnaní s ostatnými mesta-
mi ide o mierne navýšenie, 
keďže niektoré samosprávy 
pristupujú k zvýšeniu dane z 
nehnuteľností až o 70 - 80%. 

Máme však aj dobré správy. 
Nedávno sa nám podarilo 
úspešne ukončiť projekt mo-
dernizácie zberného dvora, 
ktorý posunul naše technické 
služby o niekoľko desaťročí 
dopredu. Na tento projekt, 
ktorý pozostával zo štyroch 
častí, sme získali z Ministerstva 
životného prostredia SR ne-
návratný finančný príspevok v 
celkovej sume 712 488,16  eur. 
Verím, že vynovené priestory 
a zakúpenú modernú techniku 
ocenia okrem zamestnancov 
TS aj naši obyvatelia. 

Záverom Vám všetkým 
želám pokojné prežitie ad-
ventného obdobia, aby sme 
sa pripravili a duševne naladili 
na blížiace sa najkrajšie sviatky 
roka Vianoce. 

Ing. Viktor Wiedermann
Primátor mesta Ilava

„Za toto ocenenie ďakujeme našim zamestnan-
com, ktorí sú zodpovední za proces verejného 
obstarávania. Kvalitná príprava zákaziek a ich 
rýchla realizácia nám pomáha šetriť verejnými 
financiami a zvyšuje dôveryhodné postavenie 
našej inštitúcie v očiach občanov a celého Slo-
venska,” uviedol za vedenie mesta Ilava zástupca 
primátora Anton Bajzík. 

Portál Transparex. z celkového počtu 11 819 re-
gistrovaných verejných obstarávateľov na Slovensku 
hodnotil 4400 subjektov, ktoré minulý rok realizovali 
verejné obstarávania. Medzi nimi sú samosprávy 
miest a obcí, kraje, školy, nemocnice a zdravotnícke 
zariadenia a ďalšie inštitúcie vrátane ministerstiev a 
štátnych podnikov. TRANSPAREX. tento rok zaradil 
do hodnotenia aj kultúrne inštitúcie a organizácie 
sociálneho zabezpečenia.

Ocenenie Zodpovedný obstarávateľ 2022 udelila 
spoločnosť ProWise, a.s., ktorá portál TRANSPA-

ZÍSKALI SME OCENENIE 
Zodpovedný verejný obstarávateľ za rok 2022

REX prevádzkuje. Celý rebríček zodpovedných 
obstarávateľov si môžete pozrieť na internetovej 
stránke www.transparex.sk.                          -red- 

Zvyšovaním daní z nehnuteľnos-
tí sa zaoberajú viaceré samosprá-
vy. Primátori a starostovia na túto 
tému diskutujú aj na spoločných 
platformách v stavovských orga-
nizáciách ZMOS a Únia miest. 
„Predchádzajúca vláda urobila 
opatrenia, kvôli ktorým sme 
chodili protestovať aj pred 
parlament a upozorňovať na to, 
že zníženie financií pre mestá a 
obce bude mať za následok na-
vyšovanie dane z nehnuteľností 
a iných poplatkov. Za tieto tri 
roky (2022, 2023, 2024) bude 
v rozpočtoch samosprávam 
chýbať 1,5 miliardy eur, čo 
sa odrazí na výkone a kvalite 
služieb, ktoré samosprávy 
zabezpečujú,“ uviedol primátor 
mesta Viktor Wiedermann. 

Každé mesto, či obec sa s 
výpadkom financií od štátu musí 
popasovať. No zvyšovaniu daní 
sa vyhne asi len máloktorá samo-
spráa. „Väčšie mestá zvyšujú 

Zníženie financií pre mestá a obce zo štátu bude 
mať za následok NAVYŠOVANIE MIESTNYCH DANÍ
Na decembrovom zasadnutí mestského zastupiteľstva budú 

poslanci rokovať hneď o niekoľkých návrhoch všeobecne záväz-
ných nariadení. Medzi nimi aj o Dodatku č. 3 k VZN č. 10/2019 
o miestnych daniach na území mesta Ilava. 

túto daň v priemere od 20 do 40 
percent, ale sú aj prípady, kde 
navyšujú daň z nehnuteľností 
až o 70 percent oproti pôvodnej 
sadzbe,“ skonštatoval primátor na 
porade poslancov a ďalej pred-
stavil návrh zmien v danom VZN. 
„Pri fyzických osobách by išlo 
o 19-percentné navýšenie a pri 
podnikateľoch by to bolo navý-
šenie  o 17 percent. Pohybujeme 
sa teda kúsok pod štatistickým 
priemerom. Pri zabezpečení 
príjmovej časti rozpočtu mesta 
je to jedným z nevyhnutných 
krokov, ku ktorým by sme mali 
pristúpiť, aby sme aj do budúcna 
zachovali minimálne súčasnú 
úroveň služieb obyvateľom,“ 
doplnil V. Wiedermann. 

„Ministerstvo financií SR od-
haduje pre mesto Ilava na rok 
2024 nižší výnos dane oproti 
roku 2023 vo výške 78 326 eur. 
Ministerstvo zverejnilo aj bilan-
ciu štátneho rozpočtu, kde bol 

zaznamenaný negatívny vývoj 
pri dani z príjmov fyzických osôb 
vo výške 19,9 mil. eur. Kompen-
zácie výpadkov v príjmoch roz-
počtov samospráv, spôsobené 
týmito legislatívnymi zmenami 
a nariadeniami zo strany štátu, 
nie sú dostatočné. Z dôvodu 
nedostatočného krytia výdavko-
vého rozpočtu sú samosprávy 
nútené kompenzovať tieto zdro-
je navýšením iných miestnych 
daní,“ objasnila návrh dodatku 
vedúca finančno-majetkového 
oddelenia Viera Bagínová. V praxi 
to znamená, že fyzická osoba by za 
nehnuteľnosť o výmere 100 metrov 
štvorcových po novom zaplatila 
viac o 5 eur. V prípade právnickej 
osoby ide pri 100 metroch štvorco-
vých o navýšenie o 50 eur.

Kompletný návrh si môžete po-
zrieť na úradnej tabuli na webovej 
stránke mesta alebo vo vývesných 
vitrínach v centre mesta. Konečné 
slovo pri schvaľovaní budú mať 
poslanci na poslednom rokovaní 
mestského zastupiteľstva v tomto 
roku.  

-verk-
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V októbrovom vydaní 
Ilavského mesačníka ste 
si mohli prečítať článok o 
tom, prečo sa zdržali práce 
na Záhumenskej ulici. Išlo 
o pomerne napätú situáciu.
Najmä obyvatelia tejto ulice 
nevedeli, kedy sa rekon-
štrukcia dokončí a či vôbec. 
Ako sme vám sľúbili, v tejto 
téme pokračujeme aj v ak-
tuálnom čísle mestských 
novín. 

Na Záhumenskej ulici opäť počuť stavebný ruch,
po takmer mesačnej prestávke sa v rekonštrukcii pokračuje

Štátny stavebný dohľad, ktorý 
sa konal na Záhumenskej ulici 
vo štvrtok 26. októbra, bol po-
sledným spomenutým bodom v 
predchádzajúcom článku na túto 
tému. Jeho cieľom bolo nájsť 
riešenie, aby sa v čo najkratšom 
čase pokračovalo v prácach. 
Výsledok rokovaní bol priaznivý. 
Hneď  v  nasledujúci   pondelok  
30. októbra sa o správne uloženie 
telekomunikačného kábla posta-
rala spoločnosť Slovak Telekom 
spolu s ich subdodávateľom. Ná-
sledne už nič nebránilo tomu, aby 
spoločnosť Strabag, ako realizátor 
diela 5. etapy rekonštrukcie ciest 
a chodníkov v Ilave, pokračovala 
v prácach na Záhumenskej ulici. 
Takmer po mesiaci prerušenia 
prác, od pondelka 6. novembra, 
opäť počuť na tejto ulici stavebný 
ruch a môžeme sa priblížiť ku jej 
dokončeniu. Termín odovzdania 
diela je momentálne nastavený 
na 15. december. 

l l l 
K tejto téme sme sa vrátili aj v 

rozhovore s primátorom mesta 
Ilava Viktorom Wiedermannom:

l Ako dopadlo rokovanie 
na pôde mestského úradu, po 
tom, čo bol vykonaný štátny 
stavebný dohľad v teréne na 
Záhumenskej ulici? Aká bola 
vzájomná dohoda? 

- Dohodli sme sa na pokračova-
ní prác v tom zmysle, že Telekom 
si v rámci svojich subdodáva-
teľských firiem vyriešil uloženie 
kábla, Mesto Ilava už do toho 
nevstupovalo dofinancovaním 
uloženia optického kábla. Pred-
tým však firma Strabag musela 
práce prerušiť, čo spôsobilo zhru-
ba mesačný sklz v realizácii diela. 

l Po tom, ako Telekom 
ošetril spomínaný kábel vo 
svojej réžii, firma Strabag 
ako realizátor rekonštrukcie 
Záhumenskej ulice pokračuje 
v prácach. Prebieha už všetko 
bez komplikácií? 

Tak by sme mohli pár slovami opísať malý úsek cesty a chodníka na 
Pivovarskej ulici oproti pekárni, ktorý bol doposiaľ v dezolátnom stave. 
Pozornosť mu bola venovaná taktiež v rámci piatej etapy rekonštrukcie 
ciest a chodníkov po tom, čo sa dokončila kompletná oprava chodníka 
na Pivovarskej ulice po ľavej strane v smere od centra mesta na Skalu. 
Okrem nového asfaltového povrchu na tomto úseku pribudlo zvislé aj 
vodorovné dopravné značenie. Dajte si pozor na dodržanie jednosmernej 
jazdy, zákaz parkovania na vymedzenom úseku, pričom tam pribudli 
dve parkovacie miesta s limitom 20 minút.                                  -verk-

- Chodíme na kontrolné dni, 
práce tam prebiehajú. Veľký 
faktor, ktorý do toho vstupuje, 
je však počasie. Pokiaľ nebudú 
veľké mrazy, práce by mohli po-
stupovať plynule. Momentálne je 
termín ukončenia prác predĺžený 
do 15. decembra a firma Strabag 
bude robiť všetko preto, aby to 
stihli. Veríme, že počasie bude 
ešte priaznivé a dovolí nám dielo 
dokončiť v stanovenom termíne.  

l Komplikáciám pri rekon-
štrukcii tejto ulice sa venovali 
aj dve mimoriadne rokovania 
mestského zastupiteľstva. 
Poslanci na nich dvakrát 
neschválili dofinancovanie z 
dvoch navrhovaných zdrojov. 
Išlo nielen o krytie financií po-
trebných na správne uloženie 
optického kábla, ale aj ďalšie 
práce naviac, ktoré vznikli či 
na Pivovarskej ulici alebo na 
Zámockej ulici. 

- Nakoľko poslanci neodsúhla-
sili ani jeden model financovania, 
ktorý sme predložili, pôvodný 
rozpočet vo výške 604 842,38 
eur s DPH na túto etapu určite  
prekročený nebude. 

l Čo to presne znamená? 
Financie naviac, ktoré poslan-
ci neschválili, teda chýbať 
nebudú? 

- Napríklad v Klobušiciach sa 
nerobila jedna vsakovacia šachta, 
pretože sa tam technicky nedala 
spraviť. Čiže peniaze na ňu sú 

v pluse. Zase na Pivovarskej 
ulici bolo potrebné odstrániť viac 
betónu, než si projektant myslel, 
takže tam naopak došlo k navý-
šeniu. Spolu s realizátorom diela 
budeme ešte robiť kalkuláciu re-
álne vykonaných prác. Dielo bude 
odovzdané tak, aby bolo funkčné 
a v poriadku.

l Bolo teda potrebné pred-
kladať návrhy na navýšenie 
financovania?

- My sme práce naviac, ktoré 
súviseli so zle uloženým káblom, 
potrebovali mať finančne kryté. 
Dôležité je to, čo sme stále prízvu-
kovali - vždy sme tieto prostriedky 
chceli spätne žiadať od Telekomu. 
Kvôli tomu sa konal aj štátny sta-
vebný dohľad. Robili sme to, aby 
práce mohli plynule pokračovať a 
nedošlo k ich prerušeniu. Musím 
dodať aj to, že takto sme žiaľ prišli 
o mesiac času a mohlo to byť ešte 
omnoho dlhšie. 

l Ako by ste teraz celú situ-
áciu so Záhumenskou ulicou 
zhodnotili? 

- V konečnom dôsledku vyhrali 
obyvatelia Záhumenskej ulice. 
Ja som sa vyjadril na obidvoch 
zastupiteľstvách, že budem robiť 
všetko preto, aby tá ulica bola do 
zimy urobená. Verím, že tomu 
tak aj bude.  

-verk-
 

Asfaltovým povrchom vynovený úsek, 
ale aj nové dopravné značenie
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V UTOROK 21. NOVEMBRA 
SME OFICIÁLNE OTVORILI 
ZMODERNIZOVANÝ ZBER-
NÝ DVOR NA ODDELENÍ 
TECHNICKÝCH SLUŽIEB. 
OPEKNEL NIELEN AREÁL, 
ALE NAJMÄ DO VOZOVÉHO 
PARKU PRIBUDLI ĎALŠIE 
ZAUJÍMAVÉ MODERNÉ VO-
ZIDLÁ, KTORÉ POZDVIHLI 
TSM ILAVA NA ÚPLNE NOVÚ 
ÚROVEŇ.

ZMODERNIZOVANÝ ZBERNÝ DVOR JE OD 21. NOVEMBRA OFICIÁLNE OTVORENÝ

Z ministerstva životného pros-
tredia Mesto Ilava na tento projekt 
získalo grant vo výške 712 488,16 
eur a spolufinancovanie mesta 
bolo vo výške 37 499,38 eur. O 
stavebné úpravy sa postarala 
spoločnosť Sestav,s.r.o.. Vý-
sledkom sú 4 oceľové prístrešky, 
úpravy jestvujúceho oplotenia, 
spevnených plôch, garáže a 
osvetlenie. 

Od spoločnosti AGRA mesto 
zakúpilo teleskopický manipulátor 
s príslušenstvom a od spoločnosti 
HYCA komunálne vozidlo s príslu-
šenstvom (jeho výhodou je najmä 
hydraulická ruka, či hákový nosič). 
Súčasťou projektu modernizácie 
je aj zariadenie na meranie 
evidencie odpadov, vrátane plo-

Viktor Wiedermann: „DALI SME SI ZA ÚLOHU 
NAŠE TECHNICKÉ SLUŽBY STÁLE ROZVÍJAŤ.“ 

Nové komunálne vozidlo disponuje hydraulickou rukou či 
hákovým nosičom. Kontajnery sa na ňom dajú meniť, dokopy 
ich mesto obstaralo šesť.

Teleskopický nakladač má zdvih do 2,6 tony. Pracovníkom 
TSM bude veľkým pomocníkom. 

šinovej váhy, odpadových kariet 
do domácnosti, čítačky kariet a 
softwaru na záznam hmotnosti 
odpadu od spoločnosti JRK 
Slovensko.

Slávnostného otvorenia sa v 
utorok 21. novembra okrem ve-

denia mesta – primátora Viktora 
Wiedermanna a zástupcu pri-
mátora Antona Bajzíka, vedúcej 
oddelenia TSM Aleny Vavrovej, 
zamestnancov mestského úradu 
a pracovníkov TSM Ilava, zúčast-
nili aj hostia - primátor mesta 

Dubnica nad Váhom Peter Wolf, 
starosta Hornej Poruby Milan 
Staňo, konateľ Podniku technic-
kých služieb mesta Púchov Miloš 
Svoboda, bývalý vedúci oddele-
nia TSM Ilava Stanislav Rendek, 
ako aj poslanci MsZ Ilava. 
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„Dnes máme takú milú uda-
losť v histórii nášho mesta. 
Od svojho nástupu na pozí-
ciu primátora sme si spolu 
s poslancami dali za úlohu 
stále rozvíjať naše technické 
služby. Za ten čas pribudlo 
nové vozidlo na zber a zvoz 
odpadu, dva traktory, kosač-
ka, či vysokozdvižná plošina. 
A pokračujeme ďalej, dnes 
tu okrem vynoveného areálu 
môžeme vidieť ďalšie užitočné 
moderné stroje,“ povedal pri 
slávnostnom otvorení hosťom 
primátor Ilavy Viktor Wiedermann. 
„Nielen vybavením a vozovým 
parkom sme sa posunuli vpred, 
ale verím, že aj kvalitou slu-
žieb, ktorú našim obyvateľom 
poskytujeme. Budem rád, keď 
sa aj zamestnanci TSM v tomto 
prostredí budú cítiť lepšie. Ur-
čite to bude pridaná hodnota 
aj pre nich,“ dodal.

Projekt modernizácie zberného 

O poriadok a čistotu v meste 
sa starajú pracovníci oddelenia 
technických služieb. Okrem zberu 
odpadu však majú na starosti aj 
mnoho ďalších verejnoprospeš-
ných prác. O čisté mesto by sa 
preto mal starať aj každý jeden 
z nás. Ak ho chceme mať čisté, 
mali by sme začať najmä sami od 
seba. A to zvyšovaním miery trie-
denia a tým pádom aj znižovaním 
množstva komunálneho odpadu. 
Motivujúcou cestou by mohla byť 
adresnosť v odpadovom hospo-
dárstve, ako sme už mnohokrát 
avizovali. „Chceme, aby zber 
odpadu bol adresný a aby bolo 
jasné, kto koľko komunálneho 
odpadu vyprodukuje. Tí oby-
vatelia, ktorí budú separovať 
a budú sa správať ekologicky, 
automaticky majú aj menší 
objem komunálneho odpadu. 
Z vyzbieraných údajov vieme 
potom obyvateľov motivovať 
k minimalizácii odpadov a ich 
dôslednému triedeniu. Ná-
sledne bude možné tým, ktorí 
zodpovedne triedia, poskytnúť 
benefity. To je však otázka do 
budúcnosti, momentálne je na-
šou úlohou nastaviť to tak, aby 
celý systém fungoval dobre 
a efektívne,“ povedal primátor 

MOTIVUJÚCI SYSTÉM POPLATKOV MÁ SÍCE SVOJE ÚSKALIA, NO JEHO PILOTNÝ PROGRAM JE V PRÍPRAVNEJ FÁZE

ODPAD TVORÍ KAŽDÝ Z NÁS
Každý z nás chce žiť v čis-

tom meste. A to doslova - v 
pokosenom, pozametanom, 
upratanom a samozrejme 
bez čiernych skládok. Tie 
žiaľ neraz vidieť aj pred 
kontajnerovými stojiskami. 
Áno, aj to, čo sa nám do 
smetných košov nezmestí a 
postavíme vedľa kontajnera, 
je vo všeobecnosti skládka. 

mesta Ilava Viktor Wiedermann 
v roku 2020, keď do vozového 
parku TSM ILAVA pribudlo nové 
moderné vozidlo na zber a zvoz 
komunálneho odpadu, vybavené 
vážiacim systémom. V tom období 
sme sa pripravovali na novú le-
gislatívnu podmienku a ako jednej 
z mála zberových spoločností sa 
nám ju podarilo splniť. 

Ako vtedy uviedol primátor, 
pravdou je, že nastaviť takýto 
motivačný systém nejde hneď. 
Premietnuť tieto plány do praxe 
má totiž niekoľko úskalí, s ktorými 
sa pasujú aj mnohé ďalšie samo-
správy. „Momentálne v našich 
podmienkach nemôžeme prejsť 
na systém váženého zberu, 
pretože na to nie sme pripra-
vení. Máme len jedno vozidlo s 
vážiacim systémom a vývoz si 
robíme sami ako zberová spo-
ločnosť. Takýto systém môže 
fungovať v samosprávach, kto-
ré majú obmedzené množstvo 
bytových domov a zberové 
spoločnosti majú dostatok 
materiálno-technologického 
vybavenia na jeho prevádzku. 
Veľké zberové spoločnosti, 
ktoré disponujú dostatočne 
veľkým a vybaveným vozo-
vým parkom problém nemajú. 
Menšie zberové spoločnosti s 
obmedzenými kapacitami, kam 
patrí aj Mesto Ilava, by pri zave-
dení tohto druhu zberu odpadu 
mohli mať problém,“ vysvetľuje 
vedúca oddelenia technických 
služieb Alena Vavrová. 

Podstatnejším problémom je 
však nesúlad medzi softvérom 
platformy odpadového hospodár-
stva a softvérom, ktorý používa 
väčšina miest a obcí na tvorbu 
rozhodnutí o miestnom poplatku 
za komunálne služby. „Problém 
nastáva pri komunikácií týchto 
dvoch platforiem medzi sebou. 
Momentálne nie je vyvinutý 
systém ich prepojenia, pričom 
ich komunikácia a spolupráca 
je kľúčová pri zavedení aké-
hokoľvek systému zberu resp. 
vyrubovania poplatkov,” objas-
nila niektoré úskalia vedúca TSM 
Ilava. Ako však ďalej dodala, toto 
nie je problém iba ilavskej samo-
správy. Mestá a obce vo všeobec-
nosti čakajú, kým sa kompatibilita 
programov vyrieši. Aktuálne by sa 
do testovacej verzie malo pustiť 
mesto Partizánske a po jeho vzore 
aj ostatné samosprávy. 

Myšlienky zavedenia moti-
vačného systému v odpadovom 
hospodárstve sa v Ilave nevzdá-
vame. Zaviezť ho v obciach, kde 
je prevaha rodinných domov, je 
však jednoduchšie ako v meste. 
Problémom sú bytové domy – na 
to, aby mesto adresne monitoro-
valo množstvo a druh odpadu, 
musia byť smetné nádoby aj 
pred bytovkami zamknuté pre 
konkrétnych obyvateľov. 

Zmena v systéme zberu ko-
munálneho odpadu by mohla 
odštartovať najmä v prípade 
individuálnej bytovej výstavby v 
miestnych častiach Klobušice a 

Iliavka. „Bude mať ale svoje 
prísnejšie pravidlá. Vyvezie 
sa len odpad v nádobe, ktorá 
bude mať svoj čip, prípadne 
vrecia označené QR kódom. 
Ostatný odpad pri smetných 
nádobách, ktorý nebude ozna-
čený, nebude vyvezený. A to sa 
bude týkať zberu celoplošne. 
Pripravili sme návrh VZN o 
nakladaní s komunálnymi od-
padmi a o miestnom poplatku 
za komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady na území 
mesta Ilava. Ďalšou zmenou 
bude zrušenie mesačného 
vývozu objemného odpadu a 
BIO odpadu. Zber zabezpečíme 
v rámci kampaňového zberu 
v zmysle zákona spravidla 
dvakrát ročne,“ objasnila nám 
plány do budúcna vedúca odde-
lenia TSM. Na zbernom dvore 
prebehla jeho modernizácia a 
jednou z jej častí bolo aj dodanie 
čipových kariet, ktoré budú ad-
resné pre konkrétneho obyvateľa. 
„Poplatník s touto kartou bude 
môcť odovzdať na zberný dvor 
akýkoľvek odpad, ktorý sa mu 
bude adresne zaznamenávať. 
Takto samospráva ale aj ob-
čan uvidí, koľko odpadu vy-
produkuje a odovzdá,” dodala 
s tým, že pilotný projekt, ktorý 
by mal občanov motivovať viac 
separovať, by chceli zaviezť do 
praxe akonáhle budú fungovať 
prepojenia dostupných softvérov. 

-verk-

dvora bol na stole ešte za pred-
chádzajúceho vedenia. „Pláno-
val sa ešte v roku 2017. Keď 
bola zverejnená výzva, už nebol 
priestor meniť stavebnú časť, 
keďže to podlieha legislatívne-
mu a schvaľovaciemu procesu. 
Takže sme vychádzali z pôvod-
ných zámerov, ale nanovo sme 

nastavili technologickú časť, 
kde sa pôvodne plánoval nákup 
iba dvoch nových traktorov. 
Tie sme my už v tom čase na 
zbernom dvore mali, preto sme 
išli do ďalšej novej techniky,“ 
zaspomínal si na začiatky pláno-
vania modernizácie dvora bývalý 
vedúci TSM Stanislav Rendek. 

Ako povedal, prejsť cez bránu a 
vidieť výsledok, je skvelý. „Nedá 
sa to porovnať s tým, čo tu 
bolo predtým. Je to zásluha 
novej vedúcej, že to musela s 
pracovníkmi všetko vypratať 
a včas stihnúť. Priestor sa ne-
skutočne otvoril,“ dodal. 

Výsledok modernizácie si 
pochvaľuje aj súčasná vedúca 
oddelenia technických služieb. 
„Ja som nastúpila, keď bol 
projekt už v procese schvaľo-
vania a čakala nás realizácia. 
Tá prebiehala takmer bezprob-
lémovo. Čo však bolo pre nás 
komplikované, bolo fungovanie 
v priestoroch kompostárne. A 
nielen pre nás, ale aj pre obyva-
teľov,“ zhodnotila Alena Vavrová 
s tým, že od 1. decembra môžu 
obyvatelia voziť odpad do areálu 
už zmodernizovaného zberného 
dvora, kde je zároveň potrebné 
vybaviť si elektronickú odpadovú 
kartu.                               -verk-
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V predchádzajúcom člán-
ku na tému odpadového 
hospodárstva sme už spo-
menuli pripravený návrh 
nového Dodatku č.3 k VZN 
č. 9/2019 o nakladaní s 
komunálnymi odpadmi a 
drobnými stavebnými od-
padmi a o miestnom poplat-
ku za komunálne odpady a 
drobné stavebné odpady na 
území mesta Ilava. Radnica 
v ňom navrhuje niekoľko 
zmien oproti pôvodnému 
nariadeniu.

Poplatok za komunálny odpad mal stúpnuť 
o 14 eur, nakoniec to bude len o 4 eurá

Vedúca oddelenia technických 
služieb mesta Ilava v ňom nie-
ktoré z nich opísala. „Dôvodom 
na zmenu ustanovení VZN je 
zvyšovanie vstupných nákla-
dov spojených so zabezpeče-
ním samotnej služby vývozu 
odpadu, s čím je spojená aj 
úprava sadzby poplatku za 
komunálny odpad a postupné 
zavádzanie zmien v systéme 
odpadového hospodárstva 
samosprávy. V tejto súvislosti 
obdržia občania mesta Ilavy 
odpadové karty, ktoré budú 
môcť využívať pri odovzdávaní 
odpadu na zbernom dvore,“ 
vysvetlila A. Vavrová. 

Pristaviť by sme sa chceli najmä 
pri výške poplatku za spracovanie 
komunálneho odpadu a drobného 
stavebného odpadu. Ide asi o 
najviac diskutovanú tému, nielen 
na úrovni miest a obcí, medzi 
poslancami, ale aj v širokej verej-
nosti. Tieto poplatky musia v sebe 
obsiahnuť všetky náklady spojené 
s vývozom a spracovaním odpa-
du. Samospráva na náklady zo 
zákona nemôže doplácať. 

Do cenotvorby preto vstupuje 
niekoľko premenných – vysúťa-
žená cena za skládkovné na tonu 
odpadu a zákonný poplatok podľa 
miery vytriedenia. K týmto dvom 
parametrom sa od 1. januára 2024 
mal pridať aj poplatok za mecha-
nicko-biologickú úpravu (MBÚ) 
odpadu. A aby toho nebolo málo, 
všetky tieto tri parametre mal štát 
zvýšiť. Mestá mali neľahkú úlohu, 
poplatky za odpad by niektoré 
samosprávy museli zdvihnúť 
nahor o poriadne vysoké sumy. 
Informácie sa neustále menili a 
tak radnica návrh tohto VZN, a 
najmä výšku poplatku musela 
kalkulovať na trikrát.

Mestám a obciam mala 
pribudnúť povinnosť 
dotrieďovania na skládke 
Štát prichádza s novou povin-

nosťou pre mestá a obce - na 
skládku odpadov nebude možné 
uložiť zmesový komunálny odpad 
bez toho, aby neprešiel úpravou. 
Toto sa premietne aj do ceny 

ročného poplatku za komunálny 
odpad (KO). „Za mechanic-
ko-biologické spracovanie 
odpadu na skládke máme mo-
mentálne vysúťaženú cenu 30 
eur za tonu odpadu bez DPH. 
Po polroku táto cena stúpne, 
priemerne môžeme hovoriť 
zhruba o 40 eur za tonu, ak 
budem veľmi optimistická,“ 
vysvetľuje A. Vavrová, vedúca 
TSM Ilava. 

Práve tento poplatok vstupoval 
do cenotvorby prvého návrhu zvý-
šeného poplatku za KO. K tomu 
bolo potrebné prirátať skládkovné 
v cene minimálne 65 eur za tonu 
plus zákonný poplatok. Ten bol 
v závislosti od miery vytriedenia 
v rozpätí 15 až 18 eur. Avšak aj 
túto sumu sa štát rozhodol zvýšiť, 
a to až na 54 eur! Pri takomto na-
stavení cien, mal v našom meste 
obyvateľ zaplatiť namiesto 40,15 
eur, ako tomu bolo doposiaľ, po-
platok vo výške 54,75 eur. 

Štát následne avizoval zmenu 
zákonného poplatku „iba“ na 36 
eur. „To pre nás znamenalo 
opäť prepočítať výšku poplatku 
za KO, ktorá sa mala dostať 
do návrhu dodatku k danému 
všeobecne záväznému naria-
deniu,“ dodala A. Vavrová s tým, 
že v tomto prípade bol poplatok 
napočítaný na 52,56 eur. V jed-
nom i druhom prípade by poplatok 
na jedného rodinného príslušníka 
išiel hore o 12 až 14 eur ročne. 

Štát povinnú mechanicko-
biologickú úpravu odložil
Takzvané dotrieďovanie odpa-

du na skládke, za ktoré si samo-

správy musia platiť, sa štát rozho-
dol odložiť o jeden rok. Legislatíva 
tak nenadobudne účinnosť od 
1.1.2024 ale až od1.1.2025. Preto 
sa kalkulácia nákladov aj na ilav-
skej radnici, ako aj na mnohých 
ďalších, musela prepočítavať aj do 

tretice. Odklad legislatívy je pre 
obyvateľov pozitívny. Do výšky 
poplatkov je tak premietnutá iba 
cena skládkovného a zákonný 
poplatok – a dokonca aj ten 
napokon štát nenavyšuje, ale 
zostáva na úrovni z toho roka (15 
až 18 eur). „Dohromady tak za 
jednu tonu vyvezeného odpadu 
na skládku v budúcom roku 
zaplatíme minimálne 83 eur. 
Samozrejme netreba zabúdať 
na celkové náklady spojené so 
samotným zberom odpadu,” 
dodala A. Vavrová. 

V zverejnenom Dodatku k VZN 
č. 9/2019 tak radnica navrhuje 
zvýšenie poplatku za komunálny 
odpad a drobný stavebný odpad 
z pôvodnej výšky 40,15 eur na 
poplatníka na sumu 44,53 eur. 
Tento poplatok kopíruje náklady 
a hoci to oproti pôvodne navrho-
vaným sumám znie nateraz pre 
obyvateľov pozitívne, netreba 
zabúdať, že MBÚ sa iba odložila 
o rok a výraznému navyšovaniu 
sa v roku 2025 nevyhneme. 

-verk- 
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Primátor mesta v spolupráci 
so Zborom pre občianske zále-
žitosti pri Mestskom úrade Ilava 
Ilava sa stretli s jubilujúcimi 
spoluobčanmi.

Tentokrát sa ilavskí obča-
nia, ktorí oslávili svojich 70, 
75, 80, 85 a 90 rokov, stretli 

Bábätká, ktoré sa narodili 
v ostatnom štvrťroku, sa stali 
novými občanmi mesta Ilava. A 
preto sa patrilo ich aj pekne uvítať 
do života.

Slávnostný obrad uvítania do 
života pre novorodených Ilav-
čanov a ich rodičov pravidelne 
organizuje Zbor pre občianske 
záležitosti pri MsÚ Ilava spolu s 
Mestom Ilava v zastúpení primá-
torom Viktorom Wiedermannom. 
Nebolo to inak ani teraz, nakoľko 
je Dom kultúry v Ilave kvôli plá-
novanej rekonštrukcii zatvorený, 
privítanie najmladších občanov 
sa konalo v Klobušiciach. 

Program rodičom spríjemnili 
deti z Materskej školy Klobušice 
s roztomilými veršovačkami, 
piesňami a tančekmi. 

Zablahoželali sme jubilantom
na posedení v Dome kultúry 
v Klobušiciach. Okrem prího-
vorov členov ZPOZ-u a primá-
tora mesta, si mohli pozrieť 

aj kultúrny program, ktorý im 
pripravili žiaci zo ZUŠ Ilava.

Všetkým vám prajeme pevné 
zdravie, pokoj a šťastie. Nech 

ďalšie dni prežijete obklopení 
láskou a pozornosťou svojich 
najbližších.

 -verk-

UVÍTANIE DO ŽIVOTA
sa tentoraz konalo v Klobušiciach

Prajeme veľa zdravia, radosti 
z každého pokroku, trpezlivosti 
a láskavosti pri výchove.

-verk-
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KOĽKO LÁSKY SA ZMESTÍ DO KRABICE 
OD TOPÁNOK opäť aj v našom meste!

„Opäť spoločne potešíme 
osamelé srdcia seniorov a pri-
nesieme im čaro Vianoc. Napl-
níme spoločne krabice láskou 
a darčekmi podľa návodu na 
www.kolkolasky.sk. Darčeky 
môžete následne odniesť na 
jedno zo 600 zberných miest po 
celom Slovensku,” informovala 
L. Horáková. 

Ako ďalej dodala, na uvede-
nej webovej stránke nájdete 
kompletný zoznam zberných 
miest, pričom v každom okrese 
sa nachádza aspoň jedno. „O 

Aj tento rok sa Ilava zapája 
do krásnej predvianočnej 
kampane venovanej senio-
rom s projektom KOĽKO 
LÁSKY SA ZMESTÍ DO 
KRABICE OD TOPÁNOK. 
V našom meste znovu pod 
koordinačnou taktovkou 
šikovnej pani učiteľky Lýdie 
Horákovej. Zberné miesta 
budú v Ilave až tri (ŠKD v ZŠ 
Ilava, Záhradkárstvo Hortus, 
Infocentrum Ilava), takže by 
nemal byť problém zastihnúť 
ich či doobeda či poobede.  

ich posledný vianočný," vyzýva 
všetkých koordinátorka pre  Ilavu 
L. Horáková. Nezabudnite obaliť 
vrch a spodok krabice zvlášť a 
darček pripraviť tak, akoby ste 
ho balili pre niekoho, koho milu-
jete. Zber krabičiek na zberných 
miestach bude prebiehať od 20. 
novembra  do 4. decembra 2023. 
„Tento rok krabičkami poteší-
me seniorov v zariadeniach 
CSS Nemšová, SED Košeca, 
CSS SLOVEN Slávnica, ZOS 
Beluša a CSS LÚČ Považská 
Bystrica. K deťom zo ZŠ Ilava, 
ktoré sa rozhodli pripraviť 
starkým krabičky, sa pripojili 
aj MŠ Ilava, MŠ Klobušice, 
ŠZŠ Ilava, ZŠ s MŠ Košeca, ZŠ 
s MŠ Pruské, Horná Poruba, 
Zliechov, Košecké Podhradie 
a Tuchyňa.  Snahu všetkých 
si veľmi ceníme,”  poďakovala 
ochotným darcom L. Horáková. 

-verk-

našej vianočnej zbierke môžete 
povedať vašim priateľom, su-
sedom, známym aj neznámym. 
Aby bolo darčekov dostatok 
pre všetkých starkých žijúcich 
v zariadeniach pre seniorov, aj 

pre mnohých žijúcich samých 
doma vo svojich domácnos-
tiach. Púšťame sa do toho s 
veľkou láskou, pretože pre 
mnohých starkých je to darček 
jediný a pre niektorých žiaľ aj 

Mesto Ilava v novembri vyhlásilo malú výtvarnú súťaž pre všetky deti. 
Témou bolo stvárnenie ZASNEŽENEJ ILAVY. Fantázii sme medze nekládli. 
Jedinou podmienkou bolo, aby išlo o zimnú scenériu a aby boli v obrázku 
zakomponované niektoré dominanty Ilavy. 

Svoje výtvory mohli deti tvoriť doma, ale aj s pani učiteľkami v škôlke či škole. 
Do Infocentra Ilava tak v rámci prechádzky priniesli svoje diela postupne deti 
z MŠ Ilava z triedy Včielky, Sovičky a Motýliky, ktorí nám farebnými domčekmi 
stvárnili Ružovú ulicu. Hromadne sa zapojili aj žiaci úvodného prvého ročníka 
ZŠ ILAVA. Kolektívny výtvor nám priniesli aj žiaci Špeciálnej základnej školy v 
Ilave a detských jasličiek Vila Vilôčka. Samozrejme medzi obrázkami nechýbajú 
ani individuálne diela detí vytvorené doma s rodičmi.

Ďakujeme všetkým deťom, ktoré sa zapojili do súťaže, za krásne diela. Nikto 
neodišiel bez sladkej odmeny a napokon oceníme aj 5 najkrajších prác. 

Sledujte FB stránku Infocentrum Ilava - zverejníme tam mená výhercov a 
dátum, kedy si môžu prevziať cenu. 

Zasneženú Ilavu očami detí si môžete pozrieť pri prechádzke Ružovou ulicou 
vo výklade ilavského infocentra a mestského múzea. 

-ICI-

AKO VIDIA DETI ZASNEŽENÚ ILAVU?
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Významné historické budovy 
a dominanty viacerých miest od 
stredy 15. novembra do nedele 
19. novembra žiarili purpurovou 
farbou - farbou predčasniatok. 
Slovensko tým vyjadrilo spolu-
patričnosť a podporu rodinám s 
malými bojovníkmi. Purpurová 
farba patrila v 16 slovenských 
samosprávach vyše dvom de-
siatkam najväčších stavieb, kto-
rých iluminácie sa symbolicky 
spojili so svetovými metropola-
mi. Svietenie purpurovou, farbou 
predčasniatok, odštartoval na 
Slovensku Prezidentský palác.

Na Slovensku je už tradíciou, 
že november nie je len mesiacom 
významných historických udalostí, 
ale jeho stred patrí úplne najmen-
ším a najkrehkejším – predčasne 
narodeným deťom. Je celosvetovou 
tradíciou, že sa pri príležitosti Sve-
tového dňa predčasne narodených 
detí dominanty v rôznych kútoch 
sveta zahaľujú do purpurovej farby 
a rozsvecujú farbou predčasniatok. 
Výnimkou nebol ani tento rok. 
Súčasťou tohtoročných novem-
brových akcií bolo aj tradičné pur-
purové nasvecovanie slovenských 
dominánt, pričom počet samospráv 
a ich dominánt bol doteraz najvyšší. 
Spoluprácu pri nasvecovaní tento 
rok zastrešilo Združenie miest a 
obcí Slovenska (ZMOS). 

Každoročne pribúdajú objekty, 
ktoré sa v strede novembra sym-
bolicky spájajú s Eiffelovou vežou 
v Paríži, Opera House v Sydney či 
dominantami v ďalších svetových 
metropolách, aby sme si spoločne 
pripomenuli osudy malých bojovní-
kov a ich rodín a týmto aktom ich 
symbolicky podporili. Tento rok 
začal „reťaz“ svietenia Prezidentský 
palác, ktorý odštartoval purpurovú 
ilumináciu slovenských dominánt. 
Do purpurovej sa postupne pridali 
aj ďalšie významné slovenské 
budovy: Bratislava: Prezident-

Na sociálnom referáte mesta 
Ilava pravidelne počas celého 
roka prebieha potravinová pomoc 
- rozdávanie trvanlivých potravín, 
a to najmä spoluobčanom, ktorí 
sú sociálne odkázaní, v náročnej 
sociálnej situácii alebo opusteným 
obyvateľom nášho mesta.

Možnosti ako zabezpečiť potrebnú 
pomoc sú však obmedzené, preto je 
mesto Ilava už od roku 2020 zapojené 
do projektu obchodného reťazca Lidl s 
názvom „Podeľ sa a pomôž“. Zákazník 
môže v predajni v Ilave v priestore za 
pokladňou prispieť do zberného koša 
nakúpenými trvanlivými potravinami, 
drogériou, čistiacimi prostriedkami či 

Slovensko sa zahalilo do purpurovej, 
ZAPOJILA SA AJ ILAVA

ský palác, Brati-
slava – Petržalka: 
Holubica mieru 
na Dolnozemskej 
ceste, Prešov – 
historická budova 
Mestskej radnice, 
Vodárenská veža, 
Historická budova 
Caraffovej väzni-
ce, Banská Štiav-
nica: Nový zámok, 
Martin: Divadelné 
námestie, Ilava: 
Mestské múzeum 
a Infocentrum Ila-
va, Holíč: Holíčsky 
zámok, Snina: Kla-
sicistický kaštieľ, 
Brezno: budova 
mestskej radnice, 
Partizánske, To-
poľčany, Šenkvice, 
Stráňany, Ďurčiná, 
Hlohovec, Čadca 
a ďalšie sloven-
ské samosprávy 
a ich dominanty.
„S touto iniciatí-
vou nás oslovilo 
Združenie miest 
a obcí Sloven-
ska a my sme sa 
rozhodli do nej 
zapojiť tento rok 
po prvýkrát. Na purpurovo sme 
nasvietili historickú budovu 
mestského múzea a infocentra. 
Takto osvetlená bola od stredy 
15. novembra do pondelka 20. 
novembra od štvrtej hodiny 
popoludní do rána do siedmej 

hodiny. Na Slovensku sa narodí 
približne 55-tisíc detí a každé 13. 
dieťatko sa narodí predčasne. 
Deň 17. november je už jedenásť 
rokov vyhlásený za Svetový deň 
predčasne narodených detí. Aj 
ilavská samospráva sa preto 

zapojila do symbolickej podpory 
predčasne narodených detí a 
ich rodín v duchu myšlienky, že 
zázrak života existuje," uviedla 
hovorkyňa mesta Ilava Veronika 
Klobučníková.

 -red/text: TS OZ Malíček-

Vianočná potravinová pomoc
inými položkami, ktoré by mohli pomôcť 
núdznym. Sociálny pracovník mesta 
Ilava tieto darované položky pravidelne 
raz do týždňa vyzdvihuje a rozdeľuje 
tým občanom nášho mesta, pre ktorých 
je táto pomoc vítaným odľahčením ich 
domácich výdavkov.

Preto chceme práve v predvianočnom 
čase povzbudiť občanov mesta Ilava k 
spolupatričnosti a sociálnemu cíteniu a 
v prípade, ak majú možnosť darovať časť 
nakúpených trvanlivých potravín, aby 
neváhali a takto pomohli druhým, aby 
sme mohli rozdať čo najviac potravinovej 
pomoci v predvianočnom čase.

(A. Bakošová, sociálny
 referát mesta Ilava)
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Okupácia Československa 
v auguste 1968 sa zapísala do 
našich dejín pokusom o nastole-
nie socializmu s ľudskou tvárou, 
čo v praxi znamenalo snahu o 
demokratizáciu komunistického 
systému a presadzovanie demo-
kratických tendencií. Na tieto kro-
ky sa vedenie Sovietskeho zväzu 
pozeralo s veľkými výhradami a 
varovaním. Rokovalo s vedúcimi 
osobnosťami komunistickej stra-
ny a štátu, aby Československo 
zmenilo vnútropolitickú líniu. 
Keďže k tomu československé 
vedenie na čele s Alexandrom 
Dubčekom nepristúpilo, rozhodli 
sa štáty Varšavskej zmluvy zvrátiť 
vývoj vojenskou akciou - silou a 
tak okupácia našej vlasti začala 
v noci z 20. na 21. augusta 1968. 
Možnosť ozbrojeného odporu 
komunistické vedenie Českoslo-
venska odmietlo. Na mnohých 
miestach neozbrojení obyčajní 
ľudia spontánne demonštrovali 
alebo sa aj priamo postavili do 
cesty sovietskym tankom. Vojen-
ská akcia a kritika vstupu vojsk na 
naše územie odštartovali zdĺhavý 
proces normalizácie, ktorý trval 
až do roku 1989. Invázia vojsk 
Varšavskej zmluvy patrila medzi 

„Osud je občan veľmi krutý, 
nevráti, čo raz vzal. Zostanú iba 
spomienky a v srdci veľký žiaľ...“

„Vždy láska znela v mojom srdci,
tak s láskou spomínajte...“

„Láska je vzťah a sila, ktorá sa nekončí 
odchodom jedného z tých,
čo sa na nej podieľali,
ale ostáva a pretrváva naďalej v tých,
čo zostali. 

A tak stále žiješ v nás, v nás všetkých,
čo sme Ťa milovali. Žiješ v našej pamäti, 
žiješ v našej láske a v našich srdciach.”

„Nezomrel ten, kto zostáva
v ľudských srdciach..."

„Snáď iba čas dokáže
zmierniť tú bolesť
a smútok v nás..."

SPOMIENKA

SPOMIENKA

SPOMIENKA

SPOMIENKA SPOMIENKA

Dňa 4. decembra 2023 uplynú tri roky, čo nás 
vo veku 54 rokov navždy opustil náš milovaný 
manžel, otec, syn, brat a strýko 
František BAGIN.
S láskou v srdci stále spomína manželka Miluška,

Dňa 23. novembra 2023 uplynulo 10 rokov,
čo nás navždy opustil milovaný manžel, 
otec a dedko
Jozef BLAŠKO.
Nikdy nezabudneme!
Manželka, synovia Rastislav a Jozef, 
vnučky Ivana, Alexandra a Liliana.

Dňa 22. decembra 2023 si pripomenieme 10. výročie
úmrtia nášho drahého manžela, otca a dedka
Ľubomíra MÚČKU.

Tá rana v srdci stále bolí a ten deň zabudnúť nedovolí.

S láskou spomína manželka, dcéry, vnúčatá 
a ostatná rodina.

Túto jeseň uplynuli tri roky, 
čo nás navždy opustil náš 
drahý

Anton HÍREŠ.
S láskou spomína manžel-

ka, deti a vnúčatá.

5. novembra 2022 navždy 
zaspal náš milovaný

Janko GOGA.
S láskou Evka a Saša.

synovia Michal a Lukáš, mama, sestry Božka a Zdenka 
s rodinami, bratia s rodinami a ostatná rodina.

Lipa slobody
zlomové okamihy našich dejín a 
následky normalizácie boli bada-
teľné v ďalších rokoch.

V našom meste sa sovietske 
vojská umiestnili v časti na poli 
medzi Ilavou a Klobušicami (v 
súčasnosti je tam logistické cen-
trum KAUFLAND).

Zvykom Slovanov je sadenie 
lipy ako symbolu slobody. Oby-
vatelia aj takýmto spôsobom 
vyjadrovali túžbu po slobode, 
odpor voči okupantom, a tak v 
mnohých slovenských mestách 
ľudia vysádzali lipy. Ilava tiež 
patrila medzi také mestá. Ilavská 
– LIPA SLOBODY – (1968 – 2023) 
vyrástla za 55 rokov, pri budove 
súkromnej firmy na Farskej ulici, 
v mohutný strom. Táto historická 
budova bola v minulosti farou 
katolíckej cirkvi a nachádzala sa 
pri gotickej zvonici, ktorá bola 
súčasťou dreveného gotického 
kostola (vyhorel v roku 1622) a 
katolíckej školy s kaplnkou po-
stavenej v roku 1844.

(M. Kobzová)
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TU MÔŽE BYŤ VAŠA REKLAMA - 
KAŽDÝ MESIAC V 2200 DOMÁCNOSTIACH
Cenník inzercie a podrobnosti spolupráce na: ilavskymesacnik@ilava.sk

poskytuje bezplatné právne poradenstvo 

v Ilave na Ul. Ružová 911/91 – 1. poschodie vľavo. 

Termín dohodou na tel.č. 0911 475 596, 0903 475 596.

Advokát JUDr. Karol Porubčin
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